
 

 

 

ZÁPIS 

 
 
Z jednání VRPKO, které se uskutečnilo dne 21. 8. 2023 od 18,00, online formou v aplikaci 
MS Teams. 
Přítomni: Mareš, Konrád, Janoš, Poborská, Strnad a Kováč. Totožnost ověřil Hošek. 
Program: 

1. Úvod. 
2. Výpočet genetických trendů u plemen ovcí a jejich následné zveřejnění. 
3. Individuální management v odchovu jehňat a jeho implementace do výpočtu PH.  
4. Úprava programu pro sestavování připařovacích plánů. 
5. Projednání žádostí o výjimky – AGRO Škola Pozďatín, lacaune – konání NT mimo 

kalendář trhů; provedení parentity soukromou zakázkou berana KA p. Petra Kříže; 
hodnocení tří beránků K od p. Pavla Šeligy před 6 měsícem; klasifikace ze dvora tří 
beránků ZW u M. Hoška.  

6. Různé. 
7. Diskuse. 
8. Závěr. 
 
 
1) Jednání provázeli technické problémy s reproduktory notebooku předsedy RPKO, 

body začal VRPKO projednávat v 18,30. Předseda přivítal přítomné, shrnul situaci 
s nadcházejícími NT. 

2) Tímto bodem se bude výbor zabývat na příštím jednání, až bude přítomný i kolega 
Milerki. 

3) Program KU je víceméně připravený již nyní na zaznamenávání individuálního 
managementu jehňat, případně se mírně poupraví. Sběr dat je potom o serióznosti 
chovatele a komunikaci se šlechtitelem. Zásadnější otázka je, jak nakládat s těmito 
zvířaty. VRPKO diskutoval dva směry, jejich další uplatnění v chovu (výpočtu 
RCPH), nebo vyřazení z chovu (výpočtu RCPH). 

4) VRPKO diskutoval možnosti při úpravě stávajícího programu při sestavování 
připařovacího plánu, sesouladění se zootechnickým osvědčením. Při vývoji nového 
programu KU se budeme snažit implementovat i možnost výpočtu koeficientu 
příbuznosti při tvorbě připařovacího plánu, obdobně jak mají tuto možnost 
chovatelé dojeného skotu. 

5) Projednání žádostí o výjimky.  
AGRO Škola Pozďatín – pro 6, proti 0, zdržel se 0, schváleno, termín 27. 10. 2023, 
hodnotitel Hošek 
Šeliga – pro 6, proti 0, zdržel se 0, schváleno 
Kříž -      pro 5, proti 0, zdržel se 0, schváleno 
Hošek - pro 5, proti 0, zdržel se 1, schváleno 
Vávra, Strnad - pro 6, proti 0, zdržel se 0, schváleno 

6) 7 a 8) Předseda po krátké diskusi ukončil jednání v 19,30. Další VRPKO bude 
v listopadu. 
 

Zapsal                                                                                                   Ing. Martin Hošek, Ph.D. 
                                                                                                                          Předseda RPKO 


